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ЕНЕРГЕТИЧНИЙ ФРОНТ УКРАЇНИ

ГАЛУЗЕВИЙ КОНКУРС ПРОФЕСІЙНОЇ МАЙСТЕРНОСТІ

На Хмельницькій АЕС відбувся галузевий конкурс
професійної майстерності серед молодих працівників
НАЕК «Енергоатом». Упродовж двох днів за звання кра-
щого змагалися переможці відповідних конкурсів, що
проходили у відокремлених підрозділах Компанії —
РАЕС, ПАЕС, ХАЕС, Атомремонтсервіс.

Конкурс за кожною із професій був поділений на тео-
ретичну та практичну частини. Остання оцінювалась за
такими критеріями: підготовка робочого місця, необхідних
інструментів, пристроїв та вміння ними користуватися,
послідовність операцій та правильність їх виконання, від-
сутність порушень вимог охорони праці, час виконання
роботи.

Цьогоріч захід відбувся за вісьмома спеціальностями. За
сумою балів серед  електрозварників ручного зварювання
найкращим визнано  Дмитра Хатруса. Перші місця також
посіли слюсар з ремонту реакторно-турбінного устаткуван-
ня Олександр Джурилюк; електрослюсар з обслуговування
автоматики та засобів вимірювання електростанцій Айдер
Хайредінов. 

Серед операторів реакторного відділення перемогу
святкував Юрій Савчук. Машиніст-обхідник з турбінного
устаткування Павло Лівшун лідирував у своїй професії.
Найбільшу кількість балів з операторів спецводоочищення
набрав Олександр Каржау. Найкраще зумів продемонстру-
вати майстерність водій транспортних засобів (легкового
автомобіля) Віталій Шевчук, зробивши собі й колегам пода-
рунок до професійного свята.

Відразу двоє учасників розділили перше місце серед
слюсарів аварійно-відновлювальних робіт — Ігор Паньков та
Олександр Артюх.

Вітаємо учасників конкурсів професійної майстерності!
Попри складнощі, учасники та їх наставники-керівники здо-
були неоціненний досвід живого фахового спілкування.
Такий захід дозволяє налагодити комунікацію між колегами
відокремлених підрозділів Компанії та підвищити професій-
ний рівень кожного учасника.

Неоціненний досвід фахового спілкування

РАЗОМ З УКРАЇНОЮ!

Профспілки EPSU провели значну інформаційну кампанію
на підтримку українських профспілок. Атомпрофспілка орга-
нізувала низку двосторонніх зустрічей онлайн з Профспілкою
медиків Франції та найбільшою Профспілкою Великої
Британії UNISON, де пояснювала деталі війни та поширювала
вимоги Атомпрофспілки щодо ситуації з окупованою росій-
ськими загарбниками ЗАЕС, закликала збільшити тиск проф-
спілок на свої уряди з метою допомоги працівникам окупова-
ної АЕС.

EPSU ретранслює вимоги Атомпрофспілки і постійно над-
силає їх у виконавчі органи ЄС. Останній лист до очільника
МАГАТЕ Рафаеля Гроссі, Президента Єврокомісії Урсули фон
дер Ляєн та Високому представнику ЄС із зовнішньополітич-
них питань Жозепу Боррелю був надісланий з питання приму-
шення працівників ЗАЕС підписувати нові контракти з «рос-
атомом».

25-26 жовтня Валерій Матов виступив на засіданні
69-го Виконкому EPSU (Брюссель). Учасники Виконкому
слухали виступ, затамувавши подих. У європейських ЗМІ є
чимало інформації про війну в Україні, але її недостатньо.
Звичайно, вони відстежують ситуацію в Україні по різних
медіа, але детальної картини не знають. Чим займаються
профспілки сьогодні, як вони захищають своїх членів. Чому
Україна змінює зараз трудове законодавство. Все це цікави-
ло учасників засідання. Вони висловили солідарність з проф-
спілками України і підтвердили, що й надалі будуть допомога-
ти українським колегам.

У своєму виступі Голова Атомпрофспілки звернув особли-
ву увагу на мужність та героїзм українських працівників —
енергетиків, і, зокрема атомників, медиків, працівників ДСНС
України; розповів про надзвичайні умови, в яких вони працю-
ють, як швидко намагаються відновити пошкоджені об’єкти.

Він поінформував міжнародну профспілкову спільноту
про те, як росія послідовно знищує критичну інфраструктуру,
зокрема електропостачання, з метою поглиблення страж-
дань населення та знищення українського народу. Загроза
підриву Каховської ГЕС, інших гідрооб’єктів може призвести
до екологічної катастрофи, наслідки якої будуть відчутні для
всієї Європи.

Валерій Матов звернувся до членів Виконкому з прохан-
ням більш рішуче захищати українських працівників, членів
Атомпрофспілки, зокрема працівників ЗАЕС.

Голова Атомпрофспілки провів переговори з Ян Віллемом
Гудріаном щодо ситуації в Україні та майбутнього відновлення
роботи профспілкових організацій, які постраждали внаслі-
док війни. Членські організації EPSU та PSI нині накопичують
кошти для 9 українських членських організацій, щоб надати їм
посильну допомогу у відновленні профспілкової роботи та
допомогти членам профспілок, які постраждали внаслідок
війни.

Нині погіршується економічна ситуація в ЄС, багато
профспілок планують страйки. Дуже важливо, щоб європей-
ські профспілки розуміли першопричину економічної кризи, а
це — загарбницька війна росії в Україні, і не дозволили росії
використовувати такі акції для створення хаосу та політичної
нестабільності в Європі.

EPSU підтримала і сприяла вступу ФПУ в Європейську
Конфедерацію профспілок, що є значним кроком в інтегру-
вання українських профспілок у європейську сім’ю.

Також українські профспілки на всіх майданчиках продов-
жують боротьбу за виключення російських профспілок (член-
ських організацій ФНПР) з лав усіх міжнародних структур,
сьогодні їхнє членство лише призупинено.

Щирі побажання перемоги Україні передали члени
Виконкому EPSU. Вони запевнили, що й надалі працювати-
муть над допомогою українським профспілкам, які безмежно
вдячні EPSU за підтримку і готові до поглиблення плідної спів-
праці.

69-й Виконком EPSU
Війна України з росією вже триває 9-й місяць.

Міжнародна профспілкова спільнота з початку війни
висловила солідарність з народом України. Профспіл-
кові організації, які входять до складу Європейської
Федерації працівників громадського обслуговування
(EPSU), були організаторами демонстрацій на підтрим-
ку України, надавали гуманітарну допомогу профспіл-
ковим організаціям України, зокрема й Атомпрофспілці.

«Енергоатом» високо ці-
нує всі зусилля працівників
станції, які продовжують за-
безпечувати ядерну та ра-
діаційну безпеку в умовах
окупації та постійного тиску з
боку загарбників, і далі під-
тримує кожного з них у цей
надскладний час!

Усім працівникам ВП
ЗАЕС, які зберігають вірність
країні, 10 квітня 2022 року
були встановлені щомісячні
надбавки в розмірі 20% від
посадових окладів. Наразі
сума нарахованих надбавок

становить уже майже 500 млн
грн і зберігається на спеці-
альному рахунку. Виплату
повних нарахованих сум буде
здійснено чинному персона-
лу ВП ЗАЕС одноразово у
день звільнення станції від
окупантів.

А з 1 січня 2023 року пра-
цівникам тимчасово окупова-
ної ЗАЕС, котрі відмовилися
підписувати контракти з фей-
ковим АО «Эксплуатирующая
организация Запорожской
АЭС», яким керує «росатом»,
розмір цієї надбавки збіль-

шать до 50%. Спільне рішен-
ня про це 7 листопада 2022
року було підписане прези-
дентом ДП НАЕК «Енерго-
атом» Петром Котіним та го-

ловою його первинної проф-
спілкової організації Олексієм
Личом.

Тримайтеся, колеги, Ук-
раїна переможе!

«Енергоатом» збільшує надбавки до посадових окладів персоналу ЗАЕС
Українські атомники продовжують мужньо працювати

в умовах окупації ворогом найбільшої у Європі — Запо-
різької АЕС. Попри тортури та шантаж, до яких вдаються
рашисти, персонал станції залишається вірним Україні та
навіть у найскладніших ситуаціях на своєму, енергетично-
му, фронті захищає українську ЗАЕС, яка й надалі працю-
ватиме згідно з українським законодавством, в україн-
ській енергосистемі.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ДЛЯ ПОТРЕБ ЗБРОЙНИХ СИЛ УКРАЇНИ

УКРАЇНО-ДАНСЬКИЙ ПРОФСПІЛКОВИЙ ПРОЄКТ

— З 1909 року система
соціального партнерства ста-
ла тристоронньою, — розпові-
дає Пер Леман. — Наш ринок
праці називають «данською
моделлю ринку праці». Вона
ґрунтується на поділі відпові-
дальності між данською дер-
жавою і сторонами ринку
праці, на ефективній системі
колективних договорів і висо-
кому відсотку населення, ор-
ганізованого у профспілки.
Секрет успіху данської моделі
праці підкріплений законодав-
ством, але базується в ос-
новному на добрій волі тих,
хто домовляється. Соціальні
партнери перебувають у по-
стійному діалозі, як формаль-
ному, так і неформальному.
При цьому відбувається пов-
ний і прозорий обмін інформа-
цією».

Українські учасники он-
лайн-зустрічі зазначали, що,
на жаль, в Україні, соціальний
діалог є швидше формаль-
ним, адже держава зазвичай
приймає варіант законопроєк-
ту, який профспілки не підтри-
мували, хоча на консенсусній
групі були досягнуті між соці-
альними партнерами домов-
леності. 

— У Данії такого ніколи не
трапляється, — відповів Пер
Леман. — Жодна із соціальних
сторін, якщо вже ми доходимо
до якогось консенсусу, не вда-
ється до обману. Влада не
може сама щось вигадати.
Якщо уряд захоче прийняти
якийсь закон, він спершу
запитає у профспілок. Це ос-
нова законодавства Данії. У
принципі, відбувається так, як
бачать профспілки. На цьому і
тримається успіх «данської
моделі праці».

Пер Леман розповів про
значний вплив на данський
ринок праці європейського
законодавства. Європейське
трудове право є окремою
сформованою галуззю права
ЄС. Прикметно, що у трудово-
му праві Європейського Сою-
зу замість терміна «соціальне
партнерство» вживається ін-
ше поняття — «соціальний діа-
лог». Адже постійно прово-
дяться медіації, консультації
між соціальними партнерами.

У полі дискусії не лише
питання заробітної плати, а й
забруднення довкілля, зелена
економіка. Обговорюємо і
питання, які раніше для нас
були невідомі і нові.

Однією з головних цілей
європейського трудового пра-

ва є забезпечення участі пра-
цівників в управлінні підприєм-
ством, в організації охорони
праці, в регулюванні робочо-
го часу, відпочинку, кадрових
питань тощо. 

— Якщо на підприємстві є
35 працівників, вони вже
мають право обирати своїх
представників в управління
компанії, щонайменше два
представники можуть бути об-
рані, — зазначив Пер Леман.
— Цікаво, що таке положення
у законодавстві Данії було
передбачено ще до вступу в
ЄС, тобто раніше, ніж відповід-
ний закон з’явився у трудово-
му законодавстві Європейсь-
кого Союзу. Сьогодні в цілому
ми покладаємося на європей-
ське законодавство, адже
воно більш розширене щодо
гарантій захисту прав та інте-
ресів працівників.

У 2009 році в ЄС була при-
йнята Директива Європейсь-
кого парламенту та Ради Єв-
ропейського Союзу «Про
заснування європейської ви-
робничої ради на підприєм-
ствах рівня Співдружності».
Європейські виробничі ради
поширюються на весь рівень
ЄС і на Данію, оскільки вона є
членом ЄС. Вона передбачає
проведення консультацій з
працівниками в ЄС щодо
діяльності підприємства, його
реорганізації, перепрофілю-
вання виробництва, оплати
праці, забезпечення права
трудового колективу на участь
в органах управління організа-
ції, вирішення колективних
трудових спорів.

Пер Леман зазначив, що
умова, згідно з якою євро-
пейські виробничі ради ство-
рюються на підприємствах, —
зайнятість не менше 1000
працівників, з яких принаймні
150 здійснюють трудову діяль-
ність на території однієї країни
ЄС і ще не менш як 150 — на
території іншої держави —
члена ЄС. 

Керівництво таких під-
приємств зобов’язане нада-
вати європейській виробничій
раді інформацію про свою
діяльність і проводити з нею
щорічні консультації, а також
позачергові консультації у ра-
зі виникнення надзвичайних
обставин, які зачіпають інте-
реси всіх працівників або їх
значної кількості. 

Уся система захисту і реа-
лізація забезпечення прав
працівників у Данії відбуваєть-
ся через розгалужену систему

рад: виробнича рада струк-
турного підрозділу підприєм-
ства, виробнича рада підпри-
ємства, об’єднана виробнича
рада, центральна виробнича
рада підприємства, виробни-
ча рада концерну та європей-
ська виробнича рада.

Пер Леман зазначив, що
особливістю Данії є те, що сто-
рони трудового ринку праці
ведуть активний діалог і з полі-
тичними партіями, обраними
до парламенту.

— Зараз більшість у пар-
ламенті становлять соціал-
демократи. Тому найбільше
ми ведемо діалог саме з ними.
Нам достатньо підтримувати
активні зв’язки з 90 членами
парламенту, аби проводити у
життя необхідні, на думку
профспілок, перетворення. На
жаль, приходять до влади різні
партії, і ситуація, буває, зміню-
ється. Поки що у нас є стабіль-
ність. 

Пер Леман також конста-
тував, що в Данії є ще ба-
гато речей, які не звичні для
інших країн, так би мовити,
свій оригінальний досвід.
Наприклад, «інтерпретація
угод». Це коли збори за учас-
тю керівництва та профспілки
мають відбутися негайно,
якщо профспілка вважає, що є
така потреба. 

— Таке положення перед-
бачено колективними угода-
ми. Ухилення роботодавцем
від обговорення питання може
вилитися для нього у серйозні
штрафи від держави. Тому, на
мою думку, ця система в нас
досить ефективна. Якщо ви-
никла проблема, профспілка
має право негайно вимагати
зустрічі з керівництвом, щоб
обговорити питання і прийня-
ти рішення. Якщо сторони, все
ж таки, не можуть віднайти
консенсусу, відбувається зус-
тріч на вищому рівні. Якщо
рішення не знайдене і за посе-
редництва, це питання вино-
ситься на обговорення на
національний рівень. 

Не вирішений на жодному
рівні конфлікт соціальних пар-
тнерів переходить до суду.
Трудові суди в Данії існують з
1900 року. Перший закон про
трудовий суд було прийнято
1910 року. Трудовий суд від-
різняється від арбітражного

тим, що тут платить той, хто
програв, саме він несе усі
витрати суду. І зазвичай біль-
шість рішень виноситься на
користь працівників. Але в
Данії не вітається судова супе-
речка. 

— По-перше, це може
бути тривалий процес, до того
ж суди — задоволення не з
дешевих, — зазначає Пер
Леман. — 8 тисяч крон — така
погодинна оплата судді. 

Більшість проблем вирі-
шуються на рівні підприєм-
ства, або на місцевому рівні:
між профспілками, робото-
давцями і представниками
муніципальної влади. 

Треба сказати, що діалог
на місцевому рівні переваж-
но проводиться навколо та-
ких питань, як зайнятість, під-
тримка професійно-технічної
освіти. Для нас дуже важливий
цей рівень соціального діало-
гу, бо саме тут ми найбільше
обстоюємо права жінок, які є
слабшими, ніж права чоло-
віків, на жаль, також і в Данії.
На цьому рівні відбуваються
найактивніші обговорення, як
формально, так і неформаль-
но між низовими ланками
профспілки і керівництвом. 

Пер Леман наголошує, що
соціальний діалог у Данії — це
«постійний процес, який не
припиняється ні на хвилину».
Ініціатива у проведенні пере-
говорів, як правило, належить
профспілкам. Вони зазвичай
стають й ініціаторами необхід-
них змін. Зміни вносяться до
колективних угод, над тек-
стом яких працює спільна,
роботодавців і профспілок,
команда. 

— Цікаво, але нерідко
тексти колективних угод
лягають в основу певних
законів, — зазначив Пер Ле-
ман. — Настільки продумано
і правильно виписані в них
норми. По суті, профспілки в
Данії були і залишаються
творцями трудового законо-
давства. І це для нас дуже
важливо. Висока роль проф-
спілок у суспільстві Данії
додає нам наснаги і відчуття,
що ми важливі, потрібні і
справді є тією силою, з якою
слід рахуватися і до якої
варто дослухатися.

Лілія СОКОЛОВА

Пер Леман: «Якщо уряд хоче прийняти закон,
він спершу радиться з профспілками»

Чергову сесію україно-данського профспілкового про-
єкту, в якому беруть участь представники Профспілки 3F
(Данія), Атомпрофспілки та Укрелектропрофспілки
(Україна), було присвячено системі соціального діалогу в
Данії.

Тренер сесії Пер Леман (Данія), який у рамках навчаль-
ного проєкту вже докладно розповідав про данську модель
колективно-договірного регулювання (інформація «АУ»,
№18 (1117) від 27 жовтня 2022 року), цього разу проаналі-
зував данську модель соціального діалогу, в чому її особли-
вості та що сприяє її успіху. 

Пер Леман зазначив, що соціальне партнерство в Данії
має більш як сторічну традицію, починалося воно «з двох
гравців», а сьогодні — це «трипартизм» соціального парт-
нерства: держава-роботодавці-профспілки. 

Під час виконання бойо-
вих завдань і на бойових чер-
гуваннях найчастіше гене-
ратори — єдине джерело
енергопостачання, від них
живляться станції зв’язку,
мобільні телефони, радіоло-
катори та багато іншої тех-
ніки… Отож одностайним
стало рішення учасників і
організаторів турніру про
придбання дизель-гене-
раторів для потреб наших
військових.

Хочеться висловити сло-
ва щирої подяки працівни-
кам цеху теплової автома-
тики і вимірювань: голові
«Клубу рибалок-аматорів
ХАЕС» Сергію Онищуку і
волонтеру Ірині Гапук за опе-
ративне вирішення питання
придбання та відправлення
на передову двох дизель-
генераторів, усілякого по-
трібного на війні дріб’язку та
смачних гостинців для на-
ших воїнів, які боронять сьо-
годні Україну.

А повезли подарунки від
атомників представники во-

лонтерського штабу «Птахи
перемоги» у 225-й окремий
полк ППО та танкістам 3-ї
танкової бригади. Ми не-
переможні, поки всі разом!

Добро творити легко!
Все буде Україна!
(Поки готували повідом-
лення, один генератор
вже дістався до адре-
сатів!)

Дизель-генератори на передову —
від працівників ХАЕС

Як уже повідомляв «Атомник України», до Дня
Захисників та Захисниць України на ставку-охолоджу-
вачі Хмельницької АЕС, за підтримки адміністрації та
профспілкового комітету підприємства, відбувся благо-
дійний турнір на призи «Клубу рибалок-аматорів ВП
ХАЕС» з лову хижої риби спінінгом з човна. Рибалки не
лише змагалися у вправності володіння спінінгом, а й
збирали кошти на підтримку ЗСУ. Також до збору коштів
долучилися працівники СК і КДЮСШ ППО ХАЕС і спільно
зібрали 88 тисяч 60 грн.

У Луцьку відбувся благодійний турнір на підтримку
Окремого загону спеціального призначення «Любарт» Сил
спеціальних операцій ЗСУ. Під час турніру було зібрано 64
тисячі гривень, що будуть спрямовані на придбання багато-
разового БПЛА.

Команда СК «Енергетик» ППО ХАЕС під керівництвом трене-
ра МСМК Бухтійчука Аркадія не лише взяла участь у благодійній
акції, а й продемонструвала високий рівень підготовки та відмін-
ні результати:

Пітель Сергій, військовослужбовець в/ч 3043, вагова катего-
рія до 100 кг, у жимі лежачи здолав 152,5 кг і посів перше місце.
Як і Братущик Максим, студент, юніор, вагова категорія до 82,5
кг, станова тяга — 157,5 кг. Мандзинець Анатолій, начальник ІТЛ
ВКМ, вагова категорія до 90 кг, станова тяга — 165 кг, 2 місце. 

Козловський Сергій, інженер-дефектоскопіст ЛАСК ВКМ,
вагова категорія до 125 кг, жим лежачи в екіпіруванні — 250 кг, 1
місце, виконав норматив МСМК по жиму лежачи.

Вітаємо з переможним виступом, віримо в Перемогу України
і кожен на своєму місці наближаємо її!

Зібрано кошти на безпілотник для «Любарта»

Первинною профспілковою організацією ВП «Рів-
ненська АЕС» за участю інструкторів НТЦ ВП РАЕС з 31 жов-
тня по 2 листопада було проведено навчання представни-
ків профспілки з питань охорони праці. Воно відбулося з
дотриманням правил карантину, пов’язаного з пандемією
коронавірусу, заходів безпеки під час воєнного стану.

Навчалися голови та заступники голів цехових комітетів,
громадські інспектори з питань охорони праці, члени комісії з
питань охорони праці профспілкового комітету, обрані у своїх
підрозділах під час звітно-виборних конференцій. Загалом з
початку року навчання з питань охорони праці пройшли 89 пред-
ставників профспілки.

Тематичні заняття за темами «Громадський контроль за
дотриманням законодавства про охорону праці», «Практично-
правові аспекти ведення колективних переговорів на всіх рівнях»
для навчальної групи вели інспектор технічний з праці
Атомпрофспілки М. Гладіч та юрист Атомпрофспілки І. Чулюк.

Інструкторами навчально-тренувального центру ВП «Рів-
ненська АЕС», де й проходили навчання, висвітлювалися такі
теми: «Законодавство про охорону праці», «Атестація робочих
місць за умовами праці та порядок її проведення», «Електро-
безпека», «Пожежна безпека», «Надання першої допомоги
потерпілим у разі нещасного випадку», «Гігієна праці. Медичні
огляди. Профілактика професійних отруєнь і захворювань», «По-
рядок проведення розслідування та ведення обліку нещасних
випадків, професійних захворювань та аварій на виробництві».

Учасники семінару активно брали участь в обговоренні тем,
які висвітлювалися, усім їм надавалася можливість самостійно
на тренажері застосувати навички надання першої допомоги
потерпілим у разі нещасного випадку, зробити масаж серця і
штучне дихання, що має неабияке значення у час, коли ведуться
бойові дії по захисту незалежності України.

Після закінчення навчання учасники семінару склали іспити
й одержали право на виконання повноважень представників
профспілки, передбачених законодавством, у тому числі бути
членами комісії з перевірки знань посадових осіб і працівників з
питань охорони праці.

Микола ГЛАДІЧ

НАВЧАННЯ З ПИТАНЬ ОХОРОНИ ПРАЦІ

Одержали право на виконання повноважень представників профспілки
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

АТОМНИЙ СПОРТ

ІСТОРІЯ ЦЕНТРАЛЬНОГО ФІЗКУЛЬТУРНО-СПОРТИВНОГОІСТОРІЯ ЦЕНТРАЛЬНОГО ФІЗКУЛЬТУРНО-СПОРТИВНОГО
КЛУБУ «АТОМ УКРАЇНИ» КЛУБУ «АТОМ УКРАЇНИ» 

2018 рік
1 лютого на 82-му ро-

ці пішов із життя ветеран
профспілкового руху Украї-
ни, один із активних подвиж-
ників створення й розбудо-
ви Атомпрофспілки Борис
Григорович Волошин. Доб-
розичлива, щира і високопо-
рядна людина, вірна своє-
му гуманному обов’язку —
служити людям. Борис Гри-
горович — один з актив-
них організаторів створен-
ня спортивного товариства
атомників України.

У березні команда
«Темп-ЗАЕС» (тренер —
Черненко І.І.), минулорічний
чемпіон України серед юна-
ків 2000 року народження,
стала дворазовим волода-
рем Кубка України з футзалу.
А у вересні енергодарці ста-
нуть ще срібними призера-
ми Всеукраїнського турніру
«Кубок Президента». Крім
Кубка юні футболісти отри-
мають комплект футболь-
ної форми, м’ячі, квитки на
міжнародну футбольну зуст-
річ Україна — Чехія та сер-
тифікат на відпочинок до
Хорватії.

У квітні вперше проведе-
но Кубок Рівненської АЕС
«РАЕС-CUР», який об’єднав
такі спортивно-масові захо-
ди, як легкоатлетичний про-
біг «Забіг під градирнями»,
заїзди з велоспорту «Пере-
гони на Хомецькій» та «100
Веловат», міжнародний зап-
лив на відкритій воді «Біле
озеро» та змагання з тріат-
лону «3 блок. Перезаванта-
ження». «Забіг під градирня-
ми» — перший з етапів Кубка
— проводився на підтримку
продовження терміну експ-
луатації енергоблока №3.
Маршрут забігу пролягав
навколо градирень — гідро-
технічних споруд АЕС, висо-
та кожної з яких понад 150
метрів. Підтримати бігунів,
серед яких більшість — пра-
цівники атомної станції, при-
йшли родичі, колеги, друзі.

Повним складом вийш-
ли на старт члени боксер-
ського клубу «Золоті рука-
вички» і члени двох місцевих
клубів любителів бігу. Одним
з учасників змагань був і
генеральний директор АЕС
Павло Павлишин, який ус-
пішно подолав п’ять кіло-
метрів.

Перше місце у жінок
виборола мешканка Вара-
ша Людмила Ходаковська. А
загалом учасницями «Забігу
під градирнями» стали 19
представниць прекрасної
половини людства. Окремо
хочеться виділити найстар-
ших учасників змагань —
працівників АЕС Володи-
мира Среберка та Сергія
Климовича, які стали пере-
можцями у старшій віко-
вій групі. Після закінчення
пробігу на учасників чекав
25-кілограмовий торт, спе-
чений кондитерами місцевої
фірми «Скиба».

У квітні напередодні ро-
ковин Чорнобильської ка-
тастрофи у Чорнобилі відбу-
лися змагання серед команд
підприємств зони відчужен-
ня на кубок ДАЗВ. Ініціа-
тором проведення цих зма-
гань стала Чорнобильська
ООП. Ці змагання було вне-
сено до спільних заходів
ДАЗВ України до дня Чор-
нобильської катастрофи.
Згідно із затвердженим по-
ложенням змагання прово-
дились як у командних, так і
в особистих видах спорту, а
саме: бадмінтоні, волейболі,
настільному тенісі, мініфут-
болі, шашках, шахах, більяр-
ді. У заході взяли участь
понад 120 працівників, які
представляли сім колективів
зони відчуження.

Команда Чорнобильсь-
кої ООП у складі  О. Корчака,
М. Сидоренка, В. Демяно-
вича, О. Люшні та Б. Котика
вперше взяла участь у XXIX
міжнародному легкоатле-
тичному пробігу пам’яті ге-
роїв Чорнобиля та посіла
друге командне місце.

З 6 по 9 червня спор-
тивна делегація Атомпроф-
спілки у складі 49 осіб взя-
ла участь у ювілейному XV
Міжнародному робітничому
спортивному фестивалі в
болгарській Албені. За під-
сумками змагань українські
атомники вибороли 10 ко-
мандних кубків та 46 осо-
бистих нагород: 11 золо-
тих, 22 срібні і 13 бронзових
медалей. Чемпіонами Фес-
тивалю стали чоловіча та
жіночі шахові команди —
енергодарці К. Кривола-
пов, Е. Ковальов, Р. Іванух,
О. Криволапова, О. Курносо-
ва; гирьовики — южноукраї-
нець М. Морозов і енерго-
дарець С. Чулков, плавці —
варашанка Г. Майданюк.
Чемпіоном Фестивалю з
пляжної боротьби вп’яте
став інструктор-методист
ЗАЕС Станіслав Тілінін.

У липні відразу на двох
вершинах-семитисячниках
— пік Коржиневської (7105
м) та пік Ісмаілі Самані
(7495 м) — замайорів пра-
пор України та «Енергоато-
ма». У складі міжнародної
експедиції на них піднявся
працівник енергоремонтно-
го підрозділу ХАЕС Олек-
сандр  Веремейчук. Про
особливу любов до гір альпі-
ніста-атомника свідчать уже
підкорені гірські вершини
Казбеку, Ельбрусу, Тянь-Ша-
ню та Паміру.

Олександр Веремійчук
планує й надалі випробову-
вати свої можливості та піз-
нання світу. А серед його
найближчих планів — підко-
рення ще двох семитисяч-
ників та отримання вищого
альпіністського знака «Сні-
говий барс». Олександр не
тільки підкорює круті гірські
вершини, а й навчає цього
нетішинську молодь. Він ор-
ганізатор і керівник міського
альпіністського клубу «Вер-
шина». Проводить з дітьми
тренування, водить їх в гори,
бере участь у змаганнях.

18 серпня на Білому
озері відбувся завершаль-
ний етап Кубка «РАЕС CUP»
— крос-тріатлон «3 блок.
Перезавантаження». Це бу-
ли перші змагання з тріатло-
ну у Рівненській області.
Приємно, що саме атом-
ники взялися за його ор-
ганізацію. Захід було при-
свячено важливій події для
всієї Компанії НАЕК «Енерго-
атом» — продовженню тер-
міну експлуатації енерго-
блока №3 Рівненської АЕС.

Участь у першому на
Рівненщині тріатлоні взя-
ли 54 спортсмени-амато-
ри. Це працівники АЕС,
жителі Вараша, представни-
ки відокремлених підрозді-
лів Компанії. Спортсмени
мали  проплисти 750 метрів,
проїхати велосипедом 20 та
пробігти 5 кілометрів. Для
більшості з них змагання з
тріатлону були першими у
житті. Переможцем заходу
став Р. Міщенко, працівник
ДП «СхідГЗК», м. Жовті Во-
ди. За підсумками чотирьох
етапів «Кубка РАЕС» пере-
можцем став варашанин
О. Кудрик (РАЕС). У віковій
групі 50+ четверте місце
виборов генеральний ди-
ректор РАЕС  Павлишин П.Я.
Організаторську роботу з
проведення усіх чотирьох
етапів Кубка РАЕС взяла на
себе організація молоді ВП
РАЕС (голова — Є. Бураков).

У серпні любителі зміс-
товного проведення часу,
члени «Клубу рибалок-ама-
торів ВП ХАЕС», на запро-
шення профспілки Херсонсь-
кого морського торговель-
ного порту взяли участь у
VII всеукраїнській спартакіа-
ді з рибальського спорту,
продемонструвавши своє
вміння у п’яти дисциплінах.
За підсумками змагань не-
тішинці вибороли перше
командне місце та головний
кубок. Крім того, в особис-
тих змаганнях С. Оніщук
показав найкращий резуль-
тат у закиданні блешні на
влучність.

«Клуб рибалок-аматорів
ВП ХАЕС» було створено
понад дванадцять років тому
і саме Сергій Оніщук очо-
лив цей аматорський клуб.
Цікаво, що Сергій — майс-
тер спорту України міжна-
родного класу, в минулому
чемпіон Європи з боротьби
самбо, він працівник Хмель-
ницької АЕС.

З 2 по 5 вересня збірна
Атомпрофспілки з волейбо-
лу (тренери — Невертій А.І.
та Сологуб О.В.) стала пе-
реможцем першого чемпіо-
нату ЦР ФСТ «Україна».
Склад команди: В. Кошовий,
О. Тихончук, О. Болічевсь-
кий, А. Годун (усі — СООП),
І. Романчук, А. Середа (оби-
два — РАЕС), М. Слобо-
дяник, В. Наєнко і С. Галу-
щенко — капітан команди
(усі — ЮУАЕС).

У вересні на базі відпо-
чинку «Парадіз», смт Коб-
леве, проведено фінальні
змагання XXIII Всеукраїнсь-
кої міжгалузевої спартакіа-
ди трудящих. Чемпіонами
спартакіади стали волей-
больна та шахова команди;
бронзовими призерами —
футболісти і гирьовики. Зо-
лоті медалі в особистих
змаганнях у шахістів Е. Ко-
вальова і О. Криволапової,
гирьовика М. Морозова;
бронзові — у шашистів М.
Пономаренко і С. Савченко,
гирьовиків С. Чулкова і Р.
Васинського.

9 вересня на 63-му ро-
ці життя зупинилося сер-
це Юркіна Олександра Ва-

лентиновича, ініціатора і
безпосереднього учасника
створення Атомпрофспілки
України, яку він очолював з
1992 по 2005 роки. З 2005
по 2008 роки працював
Головою Федерації проф-
спілок України. З ініціативи
Олександра Валентиновича
у липні 1992 року було ство-
рено спортивне товариство
«Атом України».

Обминути увагою цю
людину, яка має 33 роки
трудового стажу і з якою
пов’язано стільки знакових
подій, неможливо. Йдеться
про Володимира Григоро-
вича Ковалюка — водія ав-
тобуса автотранспортного
господарства Южно-Укра-
їнської АЕС, а ще на гро-
мадських засадах він очолює

один з кращих на атомній
станції колективів фізкульту-
ри. Головною подією, яка
вінчає його і фахову, і проф-
спілково-спортивну кар’єру,
стала абсолютна перемога
команди автотранспортного
господарства у спартакіаді
атомної станції.

Здобутки року. Потіши-
ли прихильників спорту наші
зіркові вихованці. Южноук-
раїнка Л. Цуренко провела
свій кращий сезон у профе-
сійному тенісі. На відкрито-
му чемпіонаті США — «US
Open», перемігши другу та
третю ракетки світу, Леся
увійшла до числа кращих
гравців світу. Нетішинка Вік-
торія Ткачук стала перемож-

ницею кількох престижних
легкоатлетичних турнірів в
Японії, Франції, Польщі, Хор-
ватії та успішно виступила
у фіналі чемпіонату Європи
в Берліні. Срібний призер
Олімпійських ігор 2016 року
нетішинська фехтувальниця
Аліна Комащук виборола
срібну медаль чемпіонату
Європи в командній пер-
шості та бронзову — в осо-
бистій. Енергодарка Люд-
мила Бабак другий рік
поспіль стала чемпіонкою
світу та Європи в змаганнях
з веслування на каное на
марафонській дистанції.

Звання «Заслужений тре-
нер України з веслувального
спорту» присвоєно Рожко-
ву Ю.О., тренеру-викладачу
КДЮСШ Запорізької АЕС, а
«Майстра спорту України
міжнародного класу» з лег-
кої атлетики — вихованці
КДЮСШ ВП ХАЕС Вікторії
Ткачук, учасниці Олімпійсь-
ких ігор 2016 року.

Кращі спортсмени року:
Л. Бабак (веслування, ЗАЕС),
А. Бірук (пауерліфтинг, ХАЕС),
А. Веремейчук (альпінізм,
ХАЕС), Я. Давидчук (самбо,
ХАЕС), С. Денисов (пауер-
ліфтинг, ЮУАЕС), Д. Дави-
дов — Д. Кряж (обидва вес-
лування, ЗАЕС), О. Крисюк
(кікбоксинг, РАЕС), О. Кудрик
(велоспорт, РАЕС).

Кращі тренери року:
Сніжко С.С. (веслування,
ЗАЕС), Горохов Г.В. (самбо,
ХАЕС), Кравченко О.Е. (кік-
боксинг, РАЕС), Невертій А.І.
(волейбол, ЮУАЕС), Чер-
ненко І.І. (футбол, ЗАЕС),
Якубишин С.Г. (важка атле-
тика, РАЕС).

2019 рік
У січні колектив пла-

вального басейну Запо-
різької АЕС відзначив своє
25-річчя. За цей час зак-
лад перетворився на ве-
ликий багатофункціональ-
ний спортивний комплекс,
популярний не тільки у
атомних енергетиків, а й у
мешканців Енергодара та
прилеглих населених пунк-
тів. Працює понад 20 груп
різних напрямів: реабіліта-
ції, оздоровчої гімнастики,
аква-аеробіки, степ-аеробі-
ки, оздоровчого плавання,
пауерліфтингу. Для наймо-
лодших відвідувачів також
працює дитячий басейн, а у
двох ваннах тренуються ви-
хованці дитячо-юнацької
спортивної школи. У трена-
жерній залі басейну під
керівництвом заслужено-
го тренера країни Кумейка
С.М. тренуються спорт-
смени з особливими по-
требами — ураженнями
опорно-рухового апарату.
Тут знайшли притулок і вихо-
ванці міського клубу юних
моряків «Екватор». Щорічно
басейн відвідують більш як
5 тисяч осіб, з них понад
2 тисячі — працівники АЕС.
Протягом багатьох років ди-
ректором тут працює Кли-
мов О.М.

У січні спортивний се-
зон на Хмельницькій АЕС
традиційно відкриває фут-
зальний турнір на призи
корпоративної газети «Перс-

пектива», який було започат-
ковано 1992 року. Двадцять
сім років ці спортивні зма-
гання мають незмінний успіх
і приносять задоволення як
учасникам, так і глядачам.
Цього року у боротьбі за
нагороди турніру змагалися
команди ЕРП, ЦТАВ, ЗВВО,
ветерани та інші.

У Києві відбувся Між-
народний юнацький турнір
з греко-римської боротьби,
присвячений пам’яті загиб-
лих воїнів АТО. Вшанувати
пам’ять героїв зібралося
понад п’ятсот юних спорт-
сменів із шести країн світу і
серед них — дев’ять вихо-
ванців ККСС «Олімп» Юж-
но-Української АЕС. Пере-
можцем турніру став Захар
Нужин, а Кирило Клопов
виборов бронзову нагороду.
Готували юних спортсменів
до змагань тренери-викла-
дачі Карая Б.Е. та Чеба-
нов Д.С.

23 березня альпіністсь-
кий центр «Скеля» та Львівсь-
ка обласна федерація ту-
ризму організували «Говер-
ляну-2019» — сходження на
найвищу гірську вершину
України. Від Нетішина у
сходженні взяла участь ко-
манда з восьми осіб, з яких
п’ять — пенсіонери, най-
старшій Зої Грибановій 68
років. Погода була чудова,
сонячна, видимість стовід-
соткова. Але льодова кірка,
так званий наст, покритий
товщею снігу, та сильний
вітер при мінусовій темпера-
турі повітря вносили свої
корективи. Через три години
з моменту початку сходжен-
ня група туристів уже була на
вершині. Тут затрималися на
хвилин 10-15, не більше —
вітер збивав з ніг, руки поза-
мерзали. Сфотографували-
ся на пам’ять і виконали
особливу місію на підтримку
полонених українських мо-
ряків, а саме — розгорнули
прапор Військово-Морських
Сил України.

9 травня у День Пере-
моги над нацизмом у Другій
світовій війні відбулася від-
крита першість Рівненської
АЕС з велосипедного крос-
кантрі «Перегони на Хомець-
кій». Екстремальні змагання
для любителів їзди на гір-
ському велосипеді стали
другим етапом Кубка РАЕС
«РАЕС CUP». Змагання про-
ходили під егідою організації
молоді РАЕС, за підтримки
адміністрації та ППО підпри-
ємства, ВП ПО «УкрЯТ» у
Рівненській області.

Траса перегонів прохо-
дила ґрунтовими стежками
місцевих пагорбів у лісо-
смузі гори Хомецької. Стар-
тували та фінішували ве-
лосипедисти на вершині
гори біля пам’ятного каме-
ня, встановленого на честь
початку будівництва Рів-
ненської АЕС. Учасниками
змагань стали 123 вело-
сипедисти віком від 5 до
50 років. Абсолютні пере-
можці змагань: у чоловіків —
В. Демидишин, у жінок —
О. Шикова.

Микола МЕРКУШЕВ
(Далі буде)
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

СПОРТИВНІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ

ЯК ЗМІНИЛИСЯ ЗАГАЛЬНІ ПІДХОДИ ДО КОМУНІКАЦІЇ ПІД ЧАС ВІЙНИ

Як змінилися загальні підходи до комунікації під
час війни. Така тема обговорювалася практичним пси-
хологом Іриною Глушко у рамках україно-данського
профспілкового проєкту, в якому беруть участь пред-
ставники Профспілки 3F (Данія), Атомпрофспілки та
Укрелектропрофспілки (Україна). 

Ірина Глушко, котра крім викладацької діяльності є прак-
тикуючим психологом у Чернігівському обласному центрі
реабілітації учасників бойових дій, уже проводила лекції для
активістів Атомпрофспілки у рамках нещодавнього освітньо-
го проєкту «Колегіум Атомпрофспілки», де розбирала з атом-
профспілковцями особливості психологічного стану людини
під час війни, прийоми допомоги і самодопомоги, різні ас-
пекти взаємодії під час війни. Цього разу психологиня зроби-
ла акцент на важливості комунікативної функції профспілок.

«Війна спричиняє тривалу стресову ситуацію. Зняти
напругу допомагають акцентовані соціальні комунікації», —
зазначила Ірина Глушко. 

На усіх рівнях у профспілковому середовищі важливе
підтримуюче спілкування серед людей, воно знижує стресо-

вий поріг і мотивує жити повноцінно. Це правило для проф-
спілки було актуальне у мирний час та особливо важливе у
воєнний.

Основний принцип комунікацій під час війни — це чітка
позиція у ставленні до ситуації. Необхідно чітко називати речі
своїми іменами: Росія — ворог. В Україні війна. Росія вторгла-
ся в Україну. Без красивих епітетів і «тактовних» формулю-
вань. Неприпустимо зараз говорити: «криза, військовий кон-
флікт» тощо. 

Усі в організації працюють на одну мету, незалежно від
посади і виду діяльності. Сильні колективи об’єднані спільни-
ми цінностями. В умовах війни особливо потрібний «коман-
дний дух».

Важлива оперативність у профспілкових рішеннях.
Довготривалі стратегії, тривалі обговорення і погодження
залишаємо на мирний час. Передусім — гнучкість і миттє-
вість реакцій. 

Психологічна витривалість трудових колективів зумовле-
на їх емоційною рівновагою. Невизначеність породжує
страх, смуток, тривогу. Профспілки мають допомагати пере-

дусім тим, хто в особливо критичній ситуації, очікує співчуття,
підтримки або заохочення. Необхідно підтримувати людей,
пояснювати їм складні питання, окреслювати подальші
кроки, говорити про непрості моменти із розумінням реаль-
ного стану справ. 

Максимум комунікації, дієвість інформаційних кана-
лів. Для будь-якої спільноти важливий зворотний
зв’язок, тим паче — для профспілкової. Необхідно зро-
бити комунікації максимально доступними. Йдеться про
доступність порталів, телеграм-каналів, електронних
розсилок, дайджестів. Ключова умова — відкритість для
усієї спільноти. Меседжі мають бути достовірними та
змістовними. Їхня вага зростатиме, якщо люди відчува-
ють до них високий рівень довіри і зацікавленість. А в
цьому допоможе організація каналів для зворотного
зв’язку.

Мета і форми роботи профспілки змінилися під час війни,
надзвичайно збільшилися для неї виклики. Профспілка має
на них реагувати.

Лілія СОКОЛОВА

Ключова умова — відкритість для усієї спільноти

Його життєвий шлях скла-
дався непросто і все, чого він
досягнув, є результатом сильної,
як скеля, волі, гострого, як ніж,
розуму і великого, доброго та
справедливого серця.

Дитя повоєнних часів, Ва-
силь Потапович пройшов шлях
від простого сільського хлопчика
з туманними перспективами на
майбутнє до людини, з чиїм іме-
нем пов’язують становлення ук-
раїнського страхового ринку, від
керівника руху студентських за-
гонів — до профспілкового ліде-
ра, здатного обстоювати права
працівників.

Завжди із готовністю вчився
нового й активно підтримував
тих, хто прагнув нових знань. Не
боявся щось круто змінювати у
житті, тому в його біографії так
багато несподіваних віражів долі.
Завжди в авангарді, завжди там,
де найспекотніше і де найпотріб-
ніше.

З 1986 року Василь Махно на
ліквідації наслідків аварії на Чор-
нобильській АЕС. Перший голова
профспілки ВО «Комбінат», НВО
«Прип’ять». Він — один із заснов-
ників Атомпрофспілки України.

З 1992 року стояв біля витоків
формування страхового ринку
України. Співзасновник та пер-
ший керівник Акціонерної страхо-
вої компанії «Енергополіс», яка
свого часу була кузнею кадрів
для страхового ринку. За його

активною участю формувалася
Ліга страхових організацій Украї-
ни, Моторне (транспортне) стра-
хове бюро, Ядерний страховий
пул України, Авіаційний страхо-
вий пул. Василь Потапович мав
визнання й  повагу серед колег і в
Україні, і на міжнародному стра-
ховому ринку.

Ніколи не шукав легких шля-
хів. Не боявся брати на себе від-
повідальність і завжди вчив дітей
та онуків бути відповідальними за
свої слова та вчинки. Чесність і
справедливість були його життє-
вими кредо. Завжди був готовий
прийти на допомогу. На кожному
відрізку його життєвого шляху є
люди, які згадують його з теплом
і вдячністю.

Василь Потапович народив-
ся на Черкащині, у самому серці
України, і всім серцем уболівав за
неї. Був її гідним громадянином
з активною громадянською пози-
цією. Він — учасник двох Майда-
нів, Помаранчевої революції та
Революції гідності. З 2014 року
активно займався волонтерською
діяльністю, допомагаючи нашим
військовим на сході України. Знав
і шанував історію України і вірив у
те, що Перемога буде на її боці. 

Мама, Палажка Степанівна, і
тато, Потап Яремович, прості се-
ляни,   прищепили йому глибоку
любов і повагу до рідної землі, які
він проніс через усе своє життя.

Кажуть, що кожен чоловік у
своєму житті має посадити дере-
во, побудувати будинок, вирос-
тити сина. Василь Потапович
посадив багато дерев, побудував
не один будинок ще з часів, коли
активно працював у студентських
будівельних загонах, виростив
сина — справжнього патріота
України, гідного продовжувача
його справ. 

В.П. Махно був гідним сином,
який з шаною та любов’ю ставив-
ся до своїх батьків, був люблячим
чоловіком та добрим батьком і
дідусем, який турбувався про
сьогодення і майбутнє своїх дітей
та онуків.

Пам’ять про Василя Потапо-
вича Махна житиме у серцях тих,
хто знав його, поважав і любив.

Є люди, які залишають по собі лише невеличке тире між
двома датами, а є ті, у яких це «тире» — нескінченно довге, бо на
нього нанизані намистини добрих справ, що їх вони встигли зро-
бити за усе своє життя, за яких красномовно промовляють їхні
вчинки і добра пам’ять, що залишається поміж людей назавжди.

Василь Потапович Махно — саме з тих, чиє «тире» є надзви-
чайно промовистим, хто залишив глибокий слід у серцях людей,
з якими звело його життя.

Саме такими словами можна підсумувати результа-
ти виступу южноукраїнських борців греко-римського
стилю 4-6 листопада 2022 року на відкритому обласно-
му турнірі, присвяченому пам’яті заслуженого працівни-
ка фізичної культури та спорту України Леонтьєва Павла
Васильовича.

Змагання, які відбулися у шикарній спортивній залі
готельно-ресторанного комплексу «Айвенго» с. Колоденка
Рівненської області, зібрали на борцівських килимах 250 юних
борців вікової категорії 2008-2009 р.н. та 2010-2011 р.н.

Вихованці секції греко-римської боротьби спорткомплек-
су «Олімп» ВП ПАЕС під керівництвом своїх досвідчених тре-
нерів-викладачів Карая Б.Е. та Чебанова Д.С., взявши участь
у турнірі, повернулися додому з 5 медалями різного ґатунку.

Результати виступів южноукраїнської команди: перші
місця — у Середіна Дениса (2008 р.н., в.к. до 44 кг) та Богдана
Євгена (2008 р.н., в.к. до 62 кг); друге — у Рогового Олексія
(2008 р.н., в.к. до 52 кг); треті сходинки п’єдесталу пошани
посіли Сулімов Максим (2012 р.н., в.к. до 30 кг) та Кісенко
Максим (2012 р.н., в.к. до 35 кг).

Тренерсько-викладацький склад та батьки спортсменів
висловлюють найщирішу подяку громадській організації
Первомайського району «Ніхто крім нас» та особисто керівни-

ку організації Бикову Анатолію Павловичу за надання транс-
порту для поїздки на змагання та організацію безпечного пе-
ревезення наших спортсменів. Тільки ВСІ РАЗОМ МИ СИЛА!

З повагою та побажаннями МИРУ та ДОБРА,
Катерина СПАНЧАК,

зав. ВРДтаЮС СК «Олімп» УСО ВП ПАЕС

Нові старти, нові перемоги!

НА ПІДТРИМКУ ЗБРОЙНИХ СИЛ УКРАЇНИ

На стартовому майдан-
чику зібралися спортсмени
та аматори не лише Варась-
кого району, а й з багатьох
інших міст, таких як Рівне,
Нетішин, Дубно, Костопіль,
Житомир. Усі вони бігли дис-
танції на вибір — 5 або ж 10
кілометрів, маршрут яких
пролягав ґрунтовими стеж-
ками і дорогами, через де-
рев’яні містки околиці міста
Вараша та прилеглих  до
нього сіл.

Попри негоду, позитив-
ний настрій учасникам ство-
рювали чудовий краєвид та
вболівальники, серед яких
рідні, друзі та колеги, волон-
тери Первинної профспілко-
вої організації ВП РАЕС та
ВП ГО «УкрЯТ» у Рівненській
області. Окрім того, кожен
із бігунів міг почастувати-
ся польовою кухнею та зіг-
рітися теплим чаєм. Без-
пеку заходу забезпечували
волонтери-рятувальники та

медики. Незмінними учас-
никами стали працівники
Рівненської та Хмельницької
АЕС, велокоманда PAEC
Team, Varash Running Club,
Amber Tri Sports, «Золота
рукавиця».

На дистанції 5 км в аб-
солюті переможцями стали
Анатолій Ошурко (серед чо-
ловіків) та Олена Блищик
(серед жінок). Срібло у цих
категоріях взяли Станіслав
Харечко та Олександра Коз-
линець, бронза дісталася
Кіму Попову та Анні Ща-
вінській. 

У віковій категорії 18-35
років серед чоловіків переміг
Олександр Затірка, серед жі-

нок — Ірина Малихіна. А се-
ред 36-49-річних перемогу
виборов Сергій Гуменюк. У
жінок першою стала Олена
Гуцало. У віковій категорії 50+
першість здобув Сергій Ку-
роєдов.

На дистанції 10 км в аб-
солюті золото завоювали На-
зар Патійчук та Майя Аб-
рамович, срібло — Сергій
Ющишин та Віра Стецюк,
бронзу — Іван Федюк та
Жанна Бадаліс. 

У в/к «18-35» першість
вибороли Даниїл Ошурко
та Лариса Мельник. У в/к
«36-49» Андрій Куцко ви-
грав золото, а у в/к «36+»
перше місце у Олександри
Жебель. У в/к «50+» пере-
можцем названо Сергія
Церольчука.

Усі фінішери отримали
пам’ятні патріотичні медалі, а
призери ще й сувенірні пода-
рунки від Рівненської АЕС та
партнерів заходу. 

Майже 150 небайдужих
громадян, які зареєструва-
лися й не бігли дистанції,
також задонатили у благо-
дійний «кошик» на підтримку
ЗСУ. Їхнім вкладом у Пе-
ремогу стали понад 50 ти-
сяч гривень, зібрані під час
заходу.

Забіг під градирнями. Трейл 2022
На Рівненщині відбувся перший трейловий забіг на

підтримку ЗСУ. Він об’єднав понад 120 учасників заходу.
Організатори благодійного забігу — Рівненська АЕС,

ППО РАЕС та організація молоді ППО ВП РАЕС. Захід
пройшов з метою збору коштів на придбання необхідно-
го обладнання для військових.


